
Národní konvent o Evropské unii uspořádal v pátek 11. listopadu
2016 expertní diskuzi na téma revize telekomunikačního rámce EU. 

 Setkání se zúčastnili zástupci státní správy, obou komor Parlamentu ČR,
hospodářských a sociálních partnerů, reprezentanti evropských institucí a

neziskového sektoru.

Expertní diskuze Národního konventu o EU:
revize telekomunikačního rámce EU

Závěry Národního konventu o EU:
Rámcová pozice České republiky vyjadřující stanovisko k návrhům Evropské komise k
revizi telekomunikačního rámce, které ČR bude následně prosazovat v rámci jednání na
úrovni EU, by měla být dle partnerů ze soukromého sektoru konkrétnější a důraznější
obecně i v jednotlivých bodech.

Stávající „rozložení sil a pravomocí“ mezi národními regulátory (v ČR Český telekomunikační
úřad), evropským sdružením národních regulátorů BEREC a Evropskou komisí je v pořádku a
není nutné ho zásadně měnit, opatření navrhující přenášet další pravomoci na nadnárodní
úroveň a návrh změny statutu BEREC na agenturu jsou vnímány spíše negativně. ČR by proti
takovým opatřením měla aktivně vystupovat.

Zástupci uživatelů jsou spokojeni  s navrženou úpravou v oblasti ochrany spotřebitele (s
rozšířením na mikropodniky a malé podniky, sjednocením smluvních podmínek,
shrnujícími formuláři), chtějí větší osvětu přínosů takovéto úpravy, operátoři se proti
rozšíření (na mikro a malé podniky) nevyjádřili negativně. Lze tedy konstatovat, že ČR by
měla úpravu v této oblasti podpořit.

Existují významné rozdíly v pozicích operátorů, kteří působí pouze v rámci České republiky, a
těch, kteří své služby nabízejí na nadnárodním trhu. Oznamování podnikání přes sdružení
BEREC je operátory, kteří nejsou nadnárodní, vnímáno negativně, zatímco nadnárodní
operátoři nemají zásadních námitek. Unifikaci (nikoli jen harmonizaci) v oblasti správy
spektra, včetně jednotné autorizace a nadnárodních aukcí, by přivítali nadnárodní operátoři,
zatímco lokální operátoři ji kritizují. Nadnárodní operátoři také vnímají jako vhodné a
potřebné sjednocení reportingu (poskytování nejrůznějších výkazů – zejména co do rozsahu).
ČR by měla pečlivě zvážit obě strany argumentů a zkonkretizovat a vyjasnit v tomto ohledu
národní pozici.

Reakce na iniciativu WiFI4EU jsou zásadně odlišné – zástupci uživatelské veřejnosti ji vnímají
velmi pozitivně, zástupci operátorů naopak negativně.  ČR by měla zastávat vyvážené
stanovisko, které zohlední předpokládaný přínos uživatelům, ale i to, zda touto iniciativou
nebude narušena hospodářská soutěž v některých lokalitách a zda neexistuje vhodnější
alternativa podpory rozšíření konektivity.
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